
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: I/1230.

Benyújtás dátuma: 2022-09-21 11:33

Parlex azonosító: U8SHX5M20001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Szabó Rebeka (Párbeszéd) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Segítség vagy csőd? Mi lesz az önkormányzatokkal?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Az egyre mélyülő energiaválság következményei nemcsak a lakosságot és az állami intézményeket
érintik rendkívül súlyosan, hanem az önkormányzatokat is megoldhatatlan nehézségek elé állítják.
Az önkormányzatok számára kigazdálkodhatatlannak tűnik a gáz, az áram és az üzemanyag ára, így
veszélybe kerülhetnek olyan helyben jól működő közszolgáltatások, mint a bölcsődék, az óvodák, a
kulturális intézmények, a sport, valamint a tömegközlekedés.
 
Az  elmúlt  időszakban  a  helyzet  tarthatatlanságára  számos  városvezető  felhívta  a  figyelmet
pártszínektől függetlenül. A probléma súlyosságát szemléltetve engedje meg, hogy néhány település
kapcsán részletesebb információkat is közöljek. Karácsony Gergely főpolgármester közlése szerint
Budapest közvilágítása a 2022-es évben 4 milliárd forintba került. A mostani árajánlatok alapján ez
2023-ban 55 milliárd forint lenne. Horváth Csaba Zugló polgármestere arról számolt be, hogy az
áram-  és  gázáremelés  miatt  csaknem  2  milliárd  forintnyi  többletet  kell  az
önkormányzatnak kigazdálkodni. Dr. Cser-Palkovics Andrásnak, Székesfehérvár polgármesterének
közlése szerint a város közvilágítása 2022-ben 688 millió forintba került, ez az összeg 2023-ra 1,7
milliárd forint lehet. Ugyanitt a sportlétesítmények fenntartása 1,2 milliárd forintba kerülne, amit a
város  nyilvánvalóan  nem  tud  vállalni.  Arányaiban  hasonló  számokat  látni  a  közintézmények
esetében is.
 
Győr  városvezetése  már  sport-  és  kulturális  létesítmények  bezárásáról  is  döntött.  Az  egri
polgármester szintén arról beszélt, hogy a sportlétesítmények és a színház bezárását készítik elő az
elszabadult  gáz-  és  áramárak  miatt.  Annak  az  áramnak  az  áráról  beszélünk,  amelyet  Paks  12
forint/kWh áron termel, a szolgáltatók pedig 400 forint feletti áron kínálnak az önkormányzatoknak.



 
 
A fentiek alapján joggal merül fel a kérdés, hogy miben érdekelt a kormány. Kidolgoznak-e olyan 
mentőcsomagot, amely egységesen támogatást biztosít az önkormányzatoknak annak érdekében, 
hogy ezek a lehetetlen árak ne sodorják veszélybe azok működését? Vagy esetleg megint pártalapon
szelektálnak, ahogyan tették azt a Covid-járvány idején, amikor a fideszes városok milliárdos 
működési támogatásokat kaptak karácsonyi ajándékként, az ellenzékiek viszont hoppon maradtak?
 
Kérdezem tehát: tervez a kormány bármilyen intézkedéssel mentőövet nyújtani a komoly bajba 
jutott önkormányzatoknak a magyar önkormányzatiság védelmében, a helyi szinten létfontosságú, a
helyi közösségeket összetartó és kiszolgáló intézmények, létesítmények fenntartása érdekében? 
Lehetségesnek tartja-e esetleg azt is, hogy a kormány megkönnyítse a városok hitelfelvételi 
lehetőségeit a létfontosságú energetikai beruházásokra?
 
Várom válaszát!
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